
 PROTOKÓŁ NR XXIV/22  

sesji Rady Gminy Turośl odbytej w dniu 30 września 2022 roku  

w sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy Turośl. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 11
05 

.
 
 

 

Obradom przewodniczył Pan Sławomir Milewski - Przewodniczący Rady. 

 

Protokołowała Pani Monika Pupek - podinspektor Urzędu Gminy. 

 

Obecni: 

1. Radni /14 osób/ - wg załączonej listy obecności 

2. Sołtysi /19 osób/ - wg załączonej listy obecności 

3. Osoby zaproszone – wg załączonej listy obecności 

Nieobecni: 

1. Radna Mariola Zajk – nieobecność usprawiedliwiona. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Piotr Niedbała - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Potaś - Skarbnik Gminy 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Pan Sławomir Milewski otworzył XXIV sesję Rady Gminy. 

Powitał przybyłych na sesję radnych i pozostałe osoby uczestniczące w obradach sesji.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w obradach sesji 

bierze udział 14 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

 

Ad.2.   

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. 

 

Porządek Obrad: 

1. Otwarcie XXIV sesji Rady Gminy Turośl. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Gminy. 

4. Przedstawienie przez Wójta informacji z bieżącej działalności między sesjami. 

5. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Turośl a Gminą Łyse w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym z terenu 

Gminy Turośl transportu do Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Czarni. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliw w Gminie Turośl w 

roku szkolnym 2022/2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Turośl. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli w szkołach na terenie Gminy Turośl.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego pod nazwą 

Związek Powiatowo-Gminny „Łomżyńskie Forum Samorządowe”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego 

„Łomżyńskie Forum Samorządowe”. 

13. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Turośl, informacji o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2022 r.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Turośl na 

lata 2022-2027. 

16. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

17. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Gminy Turośl. 

 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół XXIII sesji odbytej w dniu  

18 lipca 2022 roku sporządzony został zgodnie z jej przebiegiem. Przewodniczący 

wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytania, ponieważ wyłożony był do wglądu 

radnych oraz zamieszczony na stronie BIP Urzędu Gminy Turośl. Radni przychylili się do 

wniosku Przewodniczącego, przyjmując protokół z poprzedniej sesji bez odczytania.  

14 radnych obecnych na sesji głosowało następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

                                                                                                                 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady przywitał Pana Adriana Mioduszewskiego - porucznika WCR 

w Łomży i przekazał mu głos.   

 

Pan Adrian Mioduszewski – porucznik, poinformował, że reprezentuje WCR 

(Wojskowe Centrum Rekrutacji) w Łomży dawne WKU. Przeformowanie nastąpiło w 

związku z wejściem w życie ustawy z dnia 11 marca 2022 roku o obronie ojczyzny. Ustawa 

ta wprowadziła szereg zmian dotyczących naborów do służby wojskowej jak i opisała  

późniejszy tok tej służby oraz wprowadziła nowe jej formy. Jedną z form dających 

kandydatowi największe perspektywy jest dobrowolna zasadnicza służba wojskowa. 

Kandydat, który ukończył 18 lat, posiada obywatelstwo polskie i wykazuje zdolności fizyczne 

i psychiczne a także jest osobą wykazującą niekaralność za popełnienie czynu umyślnego 

powinna złożyć wniosek. Wnioski można składać w mobilnych punktach rekrutacji 

wystawiane codziennie w różnych miejscach, w siedzibie WCR lub przez internet na stronie: 

www.zostanzolnierzem.pl . Kandydat po wstawieniu się na zaproszeniu w WCR zostanie 

poproszony o złożenie odpowiednich dokumentów i otrzyma powołanie do dobrowolnej 

http://www.zostanzolnierzem.pl/
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służby wojskowej. Taka służba podzielona jest na dwa etapy. I etap – szkolenie podstawowe 

trwa do 28 dni i zawiera tematykę ogólnowojskową. Po I etapie następuje uroczyste złożenie 

przysięgi wojskowej. Po przysiędze żołnierz przechodzi do II etapu – szkolenia 

specjalistycznego. I i II etap odbywa się w jednostce wojskowej lub w centrum szkolenia. W 

szkoleniu specjalistycznym oprócz szkolenia podstawowego dochodzi szkolenie w kierunku,  

do którego żołnierz jest przygotowywany. Jeśli stanowisko wymaga odpowiedniego kursu 

jednostka wojskowa może zdecydować o wysłaniu żołnierza na taki kurs np.: obsługa 

specjalistycznego sprzętu, prawo jazdy wyższej kategorii. Żołnierz podczas pełnienia 

dobrowolnej służby zasadniczej otrzymuje uposażenie – pensję miesięczną w wysokości 4560 

zł. Do tego korzysta bezpłatnie z wyżywienia, zakwaterowania na terenie jednostki, 

umundurowanie i uzbrojenie. W II etapie żołnierz może sam zdecydować jednak czy chce być 

skoszarowany na terenie jednostki czy mieszkać w swoim domu czy mieszkaniu. Wtedy na 

podstawie przepustek dowódcy jednostki żołnierz stawia się, pełni swoje obowiązki i 

opuszcza jednostkę. Po dobyciu dobrowolnej zasadniczej służby wojskowej żołnierz może 

ubiegać się o zawodową służbę wojskową. Wtedy do uposażenia podstawowego dochodzą 

dodatki: mieszkaniowy, 13 pensja, mundurowy, gratyfikacje urlopowe, % za wysługę lat 

(liczoną już po 3 latach). Po długotrwałej służbie ustawa przewiduje dodatki w wysokości: po 

25 latach – 1500 zł, po 28,5 roku – dodatkowe 2500 zł. Wzrost dodatków uzależniony jest od 

stopnia oraz czasu pełnienia służby. Wymogi wykształcenia uzależnione są od stopnia: 

dobrowolna służba wojskowa – wykształcenie podstawowe, stopnie podoficerskie – 

wykształcenie średnie, stopnie oficerskie – wykształcenie wyższe magisterskie. Górny 

wymóg wieku kandydata wynosi: 55 lat – dla szeregowego żołnierza, 63 lata – dla stopni 

podoficerskich i oficerskich. Porucznik Mioduszewski wspomniał, że wprowadzona  ustawa 

przewiduje oprócz dobrowolnej służby wojskowej - terytorialną służbę wojskową, utworzoną 

dla żołnierzy, którzy nie chcą się do końca wiązać z wojskiem. Na zakończenie podziękował 

za możliwość zabrania głosu, poprosił o umieszczenie plakatów na tablicach w sołectwach i 

zachęcił do kandydowania do służby wojskowej.   

 

Skarbnik Gminy – zapytał, czy kandydat na wybór do jakich sił zostanie przydzielony.  

 

Porucznik Mioduszewski – odpowiedział, że w Polsce mamy: wojska lądowe, specjalne, 

marynarkę wojenną, siły powietrzne oraz wojska obrony terytorialnej i nie ma problemu aby 

w trakcie trwania służby (z wyjątkiem sił powietrznych – odbywających szkółkę w Dęblinie) 

zmienić rodzaj sił wojskowych.    

 

Przewodniczący Rady podziękował Panu porucznikowi za przybycie i przekazaną 

informację.        

 

Wójt Gminy przedstawił informację z bieżącej działalności między sesjami, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 5.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jakieś interpelacje, zapytania, 

wnioski. 
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Pan Roman Gwiazda – radny wsi Nowa Ruda – zapytał o jaką działkę chodzi w zarządzeniu 

dotyczącym sprzedaży gruntu oraz wnioskował o podniesienie diet dla sołtysów.  

 

Wójt Gminy – odpowiedział, że w przyjętym zarządzeniu chodziło o działkę przy szkole w 

Łasze. Jej sprzedaż miała nastąpić w celu poprawy warunków prowadzonej działalności 

jednak mieszkaniec zrezygnował z zakupu w związku z zbyt wysoką ceną.  

 

Przewodniczący Rady zapytał sołtysów czy mają jakieś zapytania, wnioski.  

 

Pan Adam Cieloszczyk – sołtys wsi Łacha – poprosił o równiarkę na drogi gminne w Łasze.  

 

Pani Urszula Prusinowska – sołtys wsi Samule – zapytała czy jest jeszcze żwir gminny i 

poprosiła, że jak tylko będzie to prosi o dostarczenie do Samul.   

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Turośl a Gminą Łyse w zakresie zapewnienia 

uczniom niepełnosprawnym z terenu Gminy Turośl transportu do Specjalnego Ośrodka 

Szkolno – Wychowawczego w Czarni został omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych 

Komisji Rady przed dzisiejszą sesją.  

 

  Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawianego tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.           

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

                                                                            

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/182/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliw w Gminie Turośl w roku szkolnym 2022/2023 został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady przed dzisiejszą sesją.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  
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Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/183/21 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.8.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę 

Turośl został omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady przed dzisiejszą 

sesją.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  

  

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/184/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.9.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli w szkołach na 

terenie Gminy Turośl został omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady przed 

dzisiejszą sesją.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu. 

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       
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Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/185/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.10. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji został omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady przed dzisiejszą 

sesją.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/186/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 11.     

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie utworzenie 

związku powiatowo-gminnego pod nazwą Związek Powiatowo-Gminny „Łomżyńskie Forum 

Samorządowe” został omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady przed 

dzisiejszą sesją.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 
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- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/187/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 12.     

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu 

Związku Powiatowo-Gminnego „Łomżyńskie Forum Samorządowe” został omówiony na 

wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady przed dzisiejszą sesją.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/188/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 13. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych Wójt 

do 30 sierpnia każdego roku przedkłada informację z wykonania budżetu za I półrocze 

danego roku oraz wykonania WPF. Informacja taka została przyjęta zarządzeniem 296/22 

Wójta Gminy Turośl z dnia 22 sierpnia 2022 roku, przesłana do RIO i państwu radnym. 

Skarbnik poinformował, że budżet Gminy Turośl został uchwalony 30 grudnia 2021 roku po 

stronie dochodów 33.374.631,00 zł a po stronie wydatków 37.691.631,00 zł. Deficyt budżetu 

w wysokości 4.317.000,00 zł zostanie pokryty przychodami z niewykorzystanych środków 

pieniężnych wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

wynikających ze szczególnych zasad wykonywania budżetu w kwocie 817.000,00 zł oraz 

wolnych środków w wysokości 3.500.000,00 zł. Zaplanowano przychody w kwocie 

4.317.000,00 zł.  

W I półroczu 2022 roku budżet uległ korekcie polegającej miedzy innymi na zmianie 

planu dochodów i wydatków w związku z otrzymaniem ostatecznych kwot dotacji i 

subwencji, zmian planów w skutek decyzji zmieniających plany dotacji oraz zmianie deficytu 

i przychodów oraz rozchodów budżetu. Podsumowując wykonanie budżetu gminy za I 

półrocze 2022 roku należy stwierdzić, że realizowany był prawidłowo. Planowane dochody 
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zostały zrealizowane w 56% (18.848.125,00) a wydatki 15.865.407,73 zł (41%). Pomimo 

osiągnięcia 56 % wykonania planu dochodów, to w niektórych działach nie zostały 

całkowicie zrealizowane lub poniżej 50%. Wiąże się to z faktem, iż zaplanowane dochody 

majątkowe dotyczą planowanych lub realizowanych inwestycji, na które dotacje wpłyną po 

zakończonym procesie realizacji inwestycji lub ich odbiorze. Planowane wydatki w wielu 

działach zostały zrealizowane w niewielkim stopniu, ale jest to związane z procesem 

inwestycyjnym, który trwa na przełomie I i II półrocza i wówczas następują płatności. W I 

półroczu 2022 roku wykonano wydatki majątkowe tylko 10% tj. w wysokości 934.467,55 zł 

na planowane 9.548.328,00 zł. Poniesione wydatki dotyczyły głównie opracowania 

dokumentacji projektowej wodociągowania miejscowości Adamusy – Popiołki – Szablaki, 

projektu „Słoneczne dachy w gminie Turośl” i zakupu samochodu strażackiego.  Skarbnik 

przedstawił opinię w formie uchwały Nr RIO.II-00320-54/2022 z dnia 6 września 2022 roku 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. Uchwała ta 

pozytywnie opiniuje przedłożoną przez Wójta Gminy Turośl informację o przebiegu 

wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku. 

 /opinia RIO w załączeniu do protokołu/ 

 

Głos zabrał Wójt Gminy – poinformował, że w ramach przedsięwzięć zrealizowano 

lub planuje się realizować zadania: 

 przebudowa drogi gminnej Nr 1044421B od drogi wojewódzkiej nr 647 

Adamusy – Popiołki – Szablaki w km2+570 – 2+680 wraz z przebudową 

mostu przez rzekę Rybnica w miejscowości Popiołki w km 2+620, 

 rozbudowa drogi gminnej nr 104425B od drogi wojewódzkiej nr 647 

Trzcińskie – Potasie w km. 2+411 – 2+531 wraz z rozbudową i przebudową 

mostu przez kanał Turośl w miejscowości Trzcińskie w km 2+450, 

 opracowanie dokumentacji projektowej wodociągowania gminy Turośl – etap 

IV miejscowości Cieciory, Cieloszka, Krusza, Charubin, Ptaki, Samule, 

Charubiny, Dudy Nadrzeczne, Trzcińskie, 

 budowa przydomowych oczyszczali ścieków na terenie gminy Turośl, 

 budowa sieci wodociągowej w miejscowościach Adamusy, Popiołki, Szablaki 

oraz część miejscowości Ptaki i Charubiny, 

 wykonanie instalacji uzdatniania wody na hydroforni w Turośli, 

 rozbudowa oczyszczalni ścieków w Turośli, 

 zakup samochodu asenizacyjnego  

Wójt dodał, że w I półroczu 2021 roku wykonano wydatki majątkowe tylko w 3% tj. 

w wysokości 199.184,29 zł na planowane 6.139.360,00 zł. Poniesione wydatki dotyczyły 

głównie opracowania dokumentacji i zakupu materiałów  do budowy łącznika sieci Turośl-

Leman (77.320,15 zł), zakupu przyczepy ciągnikowej  - 46.740,00 zł, kosztów wyłączenia 

gruntów z produkcji rolnej przejętych pod budowę drogi w Łasze  - 32.349,23 zł, wymianę 

drzwi garażowych w OSP Turośl – 11.000,00 zł, oraz pozostałe wydatki  - 31.774,91 zł 

(opracowanie dokumentacji, wyrysy i podziały działek itp.)  

Wójt dodał, że w I półroczu 2021 roku gmina Turośl dokonała spłat rat kredytów 

długoterminowych w kwocie 1.4000.000,00 zł. Na dzień 30 czerwca br. zadłużenie gminy z 

tytułu pożyczek i kredytów wynosi 5.240.000,00 zł co stanowi 15% planowanych dochodów.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Ad. 14. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że zmiany planu dochodów i wydatków dotyczą 

głównie wprowadzenia środków na wypłatę dodatku węglowego w wysokości 3.485.367,56 

zł oraz przyznanych środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Białymstoku na doposażenie jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Lemanie w 

kwocie 25.000,00 zł przy wkładzie własnym 7.080,00 zł. 

Wpłata dodatku węglowego będzie następowała sukcesywnie, partiami, po 

wprowadzeniu do planów finansowych oraz dokładnej analizie złożonych wniosków. Ze 

względu na zawiłość przepisów oraz potrzebę weryfikacji niektórych złożonych wniosków o 

wypłatę dodatków, w pierwszej kolejności będą wypłacane dodatki dla osób, u których nie 

będzie żadnej wątpliwości. Pierwsze wypłaty przygotowane będą pod koniec przyszłego 

tygodnia.  

Skarbnik poinformował, że zwiększa się plan dochodów o kwotę 5.008.113,00 zł i 

zmniejsza o kwotę 14.800,00 zł. Zwiększenie dotyczą: 

1) zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej w związku ze zmianami w 

zakresie średniego wynagrodzenia dotyczących nauczycieli stażystów i 

kontraktowych od 1 września 2022 r. – 41.021,00 zł, zatrudnienia nauczycieli 

pedagogów, pedagogów specjalnych, logopedów lub terapeutów 

pedagogicznych od 1 września 2022 r. – 91.307,00 zł. 

2) przyznanych środków z Ministerstwa finansów na wsparcie samorządów w 

realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem i 

opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym – 4.085,00 zł. 

3) przyznanej dotacji z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego  w Białymstoku na 

składkę na ubezpieczenie zdrowotne – 600,00 zł, na dofinansowanie świadczeń 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów – 18.000,00 zł. 

4) przyznanego dofinansowania przez Samorząd Województwa Podlaskiego na 

zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego i umundurowania dla OSP Turośl – 

5.000,00 zł. 

5) dochodów własnych w kwocie 227.240,00 zł i dotyczą refundacji 

pracowników zatrudnionych w ramach prac publicznych i interwencyjnych – 

128.951,00 zł, podatków z Urzędów Skarbowych – 54.915,00 zł, z tytułu 

dodatkowej opłaty za wydawanie zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych w opakowaniach nieprzekraczających 300 ml – 37.074,00 zł 

oraz pozostałe dochody – 6.300,00 zł. 

6) przyznanych środków z WFOŚiGW w Białymstoku na doposażenie jednostki 

OSP Leman – 25.000,00 zł. 

7) zaplanowanych środków na wypłatę dodatków węglowych i dodatków do 

pozostałych źródeł ciepła wraz z kosztami obsługi – 4.590.000,00 zł. 
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Zmniejszenie o kwotę 14.800,00 zł nastąpiło w związku ze zmniejszeniem dotacji z PUW w 

związku z nadwyżką środków na przyznanie i wypłacenie zasiłków celowych cudzoziemcom, 

którym udzielono zgody na pobyt na terytorium RP – 2.800,00 zł i zmianą klasyfikacji 

budżetowej na opłatę za wydawane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 

opakowaniach nieprzekraczających 300 ml – 12.000,00 zł. 

Skarbnik poinformował również że zwiększa się plan wydatków o kwotę 5.424.707,00 zł i 

zmniejsza o kwotę 31.394,00 zł. Zwiększenie planu wydatków nastąpiło zgodnie z 

dyspozycjami Ministra Finansów, Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego, Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku oraz wprowadzeniem środków na wypłatę 

dodatków węglowych oraz innych źródeł ciepła. Ponadto ze względu na rosnące koszty 

zakupu węgla, oleju opałowego, oleju napędowego oraz energii elektrycznej zwiększa się 

plan wydatków o 400.000,00 zł w tym na realizację zadań oświatowych – 315.000,00 zł. 

Zmniejszenia w kwocie 31.394,00 zł są zgodne z decyzją PUW (2.800,00 zł) oraz w kwocie 

28.594,00 zł na wniosek kierowników jednostek celem zabezpieczenia środków na 

zwiększone planowane wydatki. Na zakończenie skarbnik dodał, ze w związku z pismem 

Komendanta Powiatowego Policji w Kolnie zmiany przeznaczenia przyznanych środków na 

dofinansowanie zakupu samochodu osobowego z napędem hybrydowym typu SUW w wersji 

oznakowanej zmienia się przeznaczenia na zakup samochodu osobowego typu SUV w 

policyjnej wersji oznakowanej. Kwota dotacji nie ulega zmianie, a tylko jej przeznaczenie. 

Skarbnik wspomniał również o podwyżkach energii i konieczności oszczędzania.    

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.   

 

Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli już żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/189/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przybyłemu na sesję Rady Gminy Turośl 

Komendantowi  Powiatowemu Policji w Kolnie – podinspektorowi Ryszardowi 

Duchnowskiemu.  

Komendant Powiatowy Policji w Kolnie – na wstępie podziękował za zaproszenie. 

Poinformował, że już od dłuższego czasu jego poprzednicy podjęli próby odtworzenia 

jednego z posterunków, który kiedyś funkcjonował w Małym Płocku lub w Turośli. Dzięki 

ogromnym staraniom  Pana Wójta i trochę swoim w tym roku udało się przeforsować pomysł 

i uzyskać zgodę od komendanta wojewódzkiego i głównego Policji na odtworzenie 
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posterunku w miejscowości Turośl. Posterunek ten przewiduje obsadę 8 osób, co zapewni 

codzienny, bezpośredni kontakt funkcjonariuszy z mieszkańcami. Całość inwestycji 

pokrywana jest z Funduszu Modernizacji Policji. Niestety, koszt budowy posterunku od 

chwili planów zwiększył się dwukrotnie,  dlatego zmniejszyła się ilość posterunków 

przewidzianych do odtworzenia. Planowany termin zakończenia inwestycji to koniec 2024 

roku, jednak komendant wyraził nadzieję, że będzie to termin wcześniejszy. Dodał, że 

każdemu z nas obecnych na sesji z pewnością zależy na tym, żeby było na tym terenie 

bezpiecznie. Rozległość gminy powoduje, że nie zawsze policja może dotrzeć tak szybko 

jakby się chciało. Tym bardziej, że następny posterunek od Kolna jest dopiero w 

miejscowości Łyse. Dodał, że  w jego ocenie posterunek akurat w Turośli to najlepsza 

lokalizacja. Komendant poinformował, że są już a Panem Wójtem po wstępnych rozmowach i 

potrzebują tylko akceptacji Rady Gminy tego, żeby móc podjąć już prace dotyczące 

przekazania pod tą inwestycję działkę. Prośba o akceptację rady dotyczącej przekazania 

działki pod planowaną inwestycję to cel dzisiejszej wizyty. Na zakończenie komendant dodał, 

że planowany posterunek będzie budowany w standardzie i będzie samowystarczalny pod 

względem pozyskania energii i ciepła (z panelami fotowoltaicznymi i pompą ciepła). 

Komendant podziękował za możliwość zabrania głosu w sesji.       

 

Ad. 15. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Turośl na lata 2022-2027 spowodowana jest potrzebą jej dostosowania do 

planowanych dochodów i wydatków roku bieżącego oraz przychodów budżetu. Obecnie 

planowane dochody są w kwocie 36.834.710,39 zł natomiast wydatki w wysokości 

41.551.710,39 zł. W stosunku do poprzedniej uchwały uległ zmianie deficyt, który wynosi 

4.717.000,00 zł i będzie pokryty przychodami z nadwyżki wynikającej ze szczególnych zasad 

wykonywania budżetu w kwocie 816.000,00 zł oraz wolnych środków 3.901.000,00 zł. 

Zwiększony deficyt o 400.000,00 zł powstał z potrzeby zabezpieczenia z potrzeb większych 

środków na zakup opału i energii elektrycznej w związku ze wzrostem cen zakupu.   

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.   

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXIV/190/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 
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Ad. 16. 

Wójt Gminy  - odpowiedział na interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych oraz 

sołtysów: 

- w sprawie podwyższenia diet sołtysom – to na najbliższym posiedzeniu komisji 

zostanie ten temat omówiony. Dodał, że nie jest przeciwnikiem, żeby sołtysom podnieść 

dietę.  

- w sprawie równiarki – sprzęt na bieżąco pracuje i najlepiej byłoby, żeby pracował po 

kolei w każdej miejscowości. Poprosił sołtysów i radnych aby dopilnowali operatora i 

wskazali drogi, które ma porównać. Zapewnił, że od poniedziałku równiarka zacznie prace od 

miejscowości Nowa Ruda i kolejno Łacha.     

 

Ad.17. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował radnym za udział 

w XXIV sesji. Poinformował również, że protokół sesji będzie wyłożony do wglądu w pokoju  

Nr 8 Urzędu Gminy do momentu otwarcia następnej sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Monika Pupek                                        


